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Protokół Nr XLVIII/23 
sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego 

w dniu 22 czerwca 2023 r. 
 

Na ogólny stan 17 radnych w sesji uczestniczyło 17 radnych. Sesja odbyła się  

w trybie stacjonarnym z jednoczesną możliwością udziału przy wykorzystaniu środków 

porozumiewania się na odległość. Zdalnie w sesji uczestniczył radny Zbigniew Hamera.  

W sesji obok radnych uczestniczyli także kierownicy wydziałów Starostwa Powiatowego we 

Włoszczowie, zaproszeni goście oraz przedstawiciele społeczności powiatu. Listy obecności 

w załączeniu. 

 

Podczas XLVIII sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego poza radnymi głos zabrali: 

Agnieszka Górska - Skarbnik Powiatu 

Robert Ślęzak  - Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Obywatelskich 

Rafał Krupa   -  Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie 

 

Obrady trwały od godziny 1405 do 1558. 

 

Porządek obrad 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego.  

5. Informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu  

i z pracy Zarządu w okresie między sesjami Rady Powiatu. 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu i udzielenie Zarządowi Powiatu wotum zaufania. 

7. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Powiatu Włoszczowskiego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2022 rok.  

8. Udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu Powiatu  

za 2022 rok.  

9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023-2036, 

2) zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, 

3) powołania Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie, 

4) zmieniająca regulamin określający kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Włoszczowski. 

10. Wnioski i oświadczenia. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad 

Do punktu 1-go/ 

Otwarcia czterdziestej ósmej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego dokonał Przewodniczący 

p. Zbigniew Matyśkiewicz. Pan Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, gości 

uczestniczących w obradach oraz mieszkańców powiatu oglądających sesję.  
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Do punktu 2-go/ 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na obecny stan 17 radnych w sesji uczestniczy  

16 radnych, co w świetle ustawy o samorządzie powiatowym czyni sesję zdolną  

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Do punktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania do doręczonego w statutowym terminie 

porządku obrad. 

Pytań nie było.  

 

Rada Powiatu 16 głosami "za" zatwierdziła porządek obrad. W głosowaniu nie uczestniczył 

jeden radny.  

 

Do punktu 4-go/ 

Protokół z obrad czterdziestej siódmej sesji Rada Powiatu przyjęła 15 głosami "za"  

i 1 "wstrzymującym" nie wnosząc uwag do jego treści. W głosowaniu nie uczestniczył jeden 

radny.  

 

Do punktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja Starosty Włoszczowskiego  

z wykonania uchwał Rady Powiatu i z pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 

Rady Powiatu została radnym przekazana z materiałami na sesję  

w statutowym terminie. Zapytał, czy do informacji są pytania.  

Pytań nie było. 

 

Do punktu 6-go/ 

Pan Przewodniczący powiedział, że raport o stanie Powiatu został radnym przekazany  

z pozostałymi materiałami na sesję i dodał, że w kwestii raportu głos mogą zabierać radni  

i mieszkańcy bez ograniczeń czasowych. Poinformował, że ze strony mieszkańców nie 

wpłynął żaden wniosek w kwestii wzięcia udziału w debacie. Otworzył dyskusję nad raportem 

o stanie Powiatu. 

Pan Jerzy Suliga odnosząc się do przedstawionego raportu o stanie Powiatu powiedział, że 

nie ma pytań do samego raportu, ponieważ z przedstawionych danych wynika, że tak dobrej 

sytuacji w Powiecie jak jest na koniec 2022 roku to jeszcze nie było, gdyż przychody są 

wysokie i inwestycji jest dużo. Zwrócił się z pytaniem do p. Starosty i do Zarządu, czy przez 

to, że jest tak dobra sytuacja finansowa, ekonomiczna Powiatu, Zarząd nie mógłby się 

zastanowić nad konsolidacją długu szpitala. Była mowa o tym w poprzedniej kadencji i nawet 

wykonywany był audyt. Na początku obecnej kadencji też była wzmianka o tym. P. Dyrektor 

ZOZ-u corocznie przedstawiając sprawozdanie finansowe ten temat podnosi. Zapytał, czy 

Zarząd rozważa taką możliwość przy dość dobrej sytuacji finansowej Powiatu.    

Pan Starosta odpowiedział, że Zarząd zastanawia się i udziela pomocy ZOZ-owi kiedy tylko 

jest to możliwe. Jeżeli chodzi o konsolidację, to Zarząd chciałby to zrobić gdyby tylko 

pozwalały na to zapisy budżetowe, o czym w szczegółach może powiedzieć p. Skarbnik, 

albo p. Dyrektor, który w kwestii ekonomii jest biegły. Jeżeli byłaby taka możliwość, to Zarząd 

chciałby pomóc. Jednak w związku z tym, że współczynniki wychodzą niekorzystnie, 

podejmowane są próby szukania środków, aby ZOZ wspomóc, dokładając do zakupów  
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i do tego do czego się da, a co nie powoduje konsekwencji finansowych, że budżet się nie 

domyka. Radni doskonale wiedzą jak z tymi współczynnikami jest. 

Pan Jerzy Suliga zgodził się, że współczynniki muszą mieć odpowiednią wartość, ponieważ 

Powiat poręcza kredyt konsolidacyjny, ale z danych wynika, że zadłużenie Powiatu wynosiło 

na koniec ubiegłego roku zaledwie 2 mln zł. P. Dyrektor, z tego co radni wiedzą i słyszą, już 

wziął sporo kredytu, ponieważ 25 mln zł, a teraz jeszcze na wkład własny do 

termomodernizacji. Radni widzą, że Zarząd i Rada Powiatu wspiera szpital jeżeli chodzi  

o remonty, sprzęt itd., ale cały czas trzeba mieć na względzie to, że ta sytuacja finansowa 

nie jest najlepsza. Jeżeli sytuacja pozwoliłaby, jeżeli współczynniki byłyby odpowiednie,  

to można by było się do tego przymierzyć i namawia p. Skarbnik i Zarząd, aby ten temat 

rozważyć.  

Pani Skarbnik przyznała, że zadłużenie Powiatu nie jest dość wysoką kwotą, ale kwota 

poręczenia dla szpitala, która wynosiła na koniec roku 5 774 719,87 zł wchodzi do długu i do 

wskaźnika 243 i liczy się jak odsetki od kredytu, czyli w sumie to czyni bardzo dużą kwotę  

i wówczas niestety wskaźniki nie wychodzą. Z RIO dostała również polecenie, aby uaktualnić 

odsetki w związku z tym, że one w tym roku znacznie wzrosły i uważa, że będzie już problem 

w tym zakresie.   

Pan Jerzy Suliga przypomniał, że kredyt o którym mowa poręczany był w ubiegłej kadencji  

i stanowił 5 mln zł, więc myśli, że skoro minęło już 5 lat, to nie jest to kwota taka jak była na 

początku, ponieważ rozumie, że ZOZ kredyt spłaca.  

Pan Rafał Krupa potwierdził, że kredyt jest spłacany na bieżąco i dodał, że oprocentowanie 

obecnie jest dużo wyższe niż było wcześniej, więc automatycznie koszty związane  

z odsetkami są wyższe. 

Pani Skarbnik potwierdziła, że odsetki są dużo wyższe i pomimo tego, że ZOZ spłaca raty  

i odsetki, to kwota maleje bardzo powoli. 

Pan Wicestarosta zwrócił uwagę, że w raporcie Powiatu jest tabela "kwota wyodrębniona  

w WPF wydatków z tytułu poręczeń, jakie Starostwo Powiatowe będzie realizować  

w przypadku, gdyby ZOZ nie wykonał swoich zobowiązań wynikających z umowy 

kredytowej" i zostało to rozpisane na pewien okres czasu od 2022 roku, gdzie kwota spłaty, 

która była kwotą zabezpieczeń, to 133 000 zł, w 2023 roku to jest kwota 689 000 zł  

i w kolejnych latach, aż do roku 2028 jest to kwota coraz wyższa, ponieważ w 2024 roku jest 

to 781 000 zł, w 2025 roku 868 000 zł, w 2026 roku 830 000 zł, w 2027 roku 910 000 zł  

i w 2028 roku 944 000 zł. Tabela ta znajduje się na stronie 95 raportu.    

Pan Sławomir Owczarek powiedział, że może jego wypowiedź nie będzie związana 

bezpośrednio z samym raportem, który przedstawił Zarząd Powiatu, natomiast za chwilę 

będzie głosowanie nad wotum zaufania i aby mógł zagłosować z czystym sumieniem nad 

wotum zaufania i przyjąć jakieś stanowisko, to chciałby wiedzieć, ponieważ kilka sesji temu 

poruszał ten temat razem z p. Pawłem Strączyńskim. W chwili obecnej ukazały się dwa 

artykuły w Gazecie Wyborczej i jeden artykuł na Onecie na stronie głównej "o tej naszej 

nieszczęsnej uchwale". Zacytował treść jednego z artykułów z dnia 13 czerwca "Powiat 

kielecki i włoszczowski zaczęły odczuwać jak kosztowne są uchwały anty-LGBT. Właśnie 

wykluczono je z dwóch unijnych programów. Pieniędzy nie będzie m.in. na staże dla 

bezrobotnych, czy wyposażenie nowych stanowisk pracy". W dalszej części jest również 

wypowiedź Rzecznika Marszałka "Już na starcie nowej perspektywy przekazano obydwóm 

powiatom, że nie mogą ubiegać się o środki unijne. Jak poinformował nas Przemysław 

Chruściel Rzecznik Marszałka chodzi o dwa programy: edukacyjny "Dziś uczeń - jutro 

student", a także aktywizację zawodową osób bezrobotnych i poszukujących pracy". Jest też 

artykuł z następnego dnia. Oczywiście wniosek Powiat Włoszczowski złożył i to bardzo 
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dobrze, natomiast już za kilka dni nie będzie dyskusji o tym co by było gdyby, tylko zapadnie 

konkretna decyzja na poziomie Wojewódzkiego Urzędu Pracy, czy Urzędu 

Marszałkowskiego. W związku z tym zapytał, co p. Starosta i Zarząd zamierza zrobić  

w przypadku jeśli wniosek Powiatu Włoszczowskiego zostanie odrzucony i Powiat straci 

kwotę 2 mln zł.            

Pan Starosta powiedział, że nie będzie całej historii powtarzał jak to było. 

Pan Sławomir Owczarek powiedział, że nie chce wracać do historii, tylko myśli o tym  

co będzie jutro.  

Pan Starosta jest za tym, tak jak wszyscy na tej sali, aby prawo szanować. Żeby nawiązać 

do tego co będzie dalej musi o pewnych kwestiach powiedzieć. Jest postanowienie sądu  

o odrzuceniu skargi pani, która złożyła skargę powołując się na konstytucję, o uchylenie 

uchwały, o odrzucenie i w uzasadnieniu, które radni znają, ponieważ jest ono dostępne, 

napisane jest, że nie ma dyskryminacji. Wie, że można tłumaczyć, iż jest to wyrok w sprawie 

jednostkowej, ale w tej sprawie nie ma żadnego innego wyroku. Zarząd zwrócił się do 

Urzędu Marszałkowskiego z pismem o wyjaśnienie jak jest z tą sprawą i z informacją  

o wyroku. P. Marszałek odpisał, że zwrócił się do Ministra. Zacytował treść części pisma 

"Jednocześnie, biorąc pod uwagę rozstrzygniecie sprawy w przypadku uchwały podjętej 

przez Radę Powiatu Włoszczowskiego, dokonane w wyniku postępowania Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Kielcach, który w dniu 29 stycznia 2021 roku wydał 

postanowienie o odrzuceniu skargi na treść uchwały, uzasadniając swoją decyzję faktem, że 

"zaskarżona uchwała nie stanowi aktu z zakresu administracji publicznej w rozumieniu art. 3 

§ 2 pkt 6 stanowi jedynie apel, akt o charakterze nie władczym". W dalszej części pisma p. 

Marszałek pisze "Wystąpiłem z pismem do p. Grzegorza Pudy - Ministra Funduszy i Polityki 

Regionalnej z prośbą o pilne wyrażenie opinii, czy w aktualnym stanie prawnym uchwała 

Rady Powiatu Włoszczowskiego stanowi działania dyskryminujące, ograniczające 

możliwości aplikowania o środki Unii Europejskiej w ramach programu regionalnego na lata 

2021 - 2027. Po otrzymaniu wyczerpujących odpowiedzi na powyższe pismo instytucja 

zarządzająca zajmie jednoznaczne stanowisko w przedmiotowej sprawie". Do dzisiaj nie ma 

jednak żadnej informacji w tym zakresie, chociaż taka informacja miała zostać przekazana. 

Pan Zbigniew Krzysiek zwrócił uwagę, że KPA obowiązuje wszystkich. 

Pan Starosta zgodził się z tym. Powiedział, że stwierdza jedynie fakty. Nie ma w tej sprawie 

żadnej informacji. Wie, co jest pisane w Gazecie Wyborczej, ponieważ p. redaktor do niego 

dzwoniła i odpowiadał na pytania. Jeżeli chodzi o program "Dziś uczeń - jutro student", to nie 

będzie się wypowiadał, ponieważ nie uczestniczył w spotkaniu, które było zorganizowane  

w tym temacie. W spotkaniu uczestniczył p. Robert Ślęzak i on przekaże informacje. Jeżeli 

chodzi o pieniądze z Wojewódzkiego Funduszu Pracy, czyli środki z Unii na urzędy pracy, 

czyli na staże i na roboty publiczne, to wniosek został złożony i trzeba czekać na 

rozstrzygnięcie. Uważa, że wypowiedź Rzecznika Prasowego p. Marszałka była 

przedwczesna. To jest jego prywatne zdanie. Nie można się wypowiadać o czymś przed 

faktem. Rzecznik Prasowy Marszałka wypowiedział się jeszcze przed faktem kiedy Powiat 

miał złożyć wniosek. Jeżeli Powiat Włoszczowski miał nie zostać dopuszczony do złożenia 

wniosku, to należało to napisać. Wniosek został złożony. Oświadczenie podpisał i teraz 

trzeba czekać na efekty. Dodał, że po przeczytaniu artykułu w Gazecie Wyborczej Zarząd 

wystąpił do wszystkich posłów z terenu z prośbą o reakcję w tym temacie. Wystąpienie 

zostało wystosowane również do p. Premiera i jeszcze do kilku osób. Wpłynęła odpowiedź  

z Kancelarii Prezesa Rady Ministrów "Pan Grzegorz Puda - Minister Funduszy i Polityki 

Regionalnej. Szanowny Panie Ministrze, w załączeniu przekazuję według kompetencji 

skierowane do Prezesa Rady Ministrów pisma Starosty Kieleckiego i Starosty 
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Włoszczowskiego dotyczące warunków udziału w prowadzonych naborach wniosków  

o dofinansowanie ze środków programu Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego na lata 

2021 - 2027. Proszę o analizę przedstawionej sprawy oraz udzielenie odpowiedzi na wyżej 

wymienione wystąpienia, z kopią do wiadomości Prezesa Rady Ministrów. Z wyrazami 

szacunku." Odpowiedzi p. Ministra jeszcze nie ma. Jest wyrok sądu i od tego wyroku nikt się 

nie odwołał, czyli wyrok jest prawomocny. Skarga jest odrzucona. Jeżeli w wyroku sądu  

w uzasadnieniu jest napisane, że to nie są działania dyskryminujące, to nie można 

powiedzieć, że Powiat Włoszczowski kogoś dyskryminuje. Poprosił, aby radni odpowiedzieli 

sobie na pytanie, czy ktoś na terenie powiatu włoszczowskiego był dyskryminowany i nie 

chodzi o ostatni okres i o bieżącą kadencję, ale wcześniej też. Mówił p. Marszałkowi, że były 

realizowane projekty pomocy dla Ukrainy, projekt covidowy i można przeprowadzić kontrole  

i wskazać, że chociaż jedna osoba, czy jedna rodzina była dyskryminowana. Nie można 

mówić o dyskryminacji. Z apelami zwracał się również Rzecznik Praw Obywatelskich i na te 

apele została udzielona odpowiedź. Apel i odpowiedzi są opublikowane na stronie Rzecznika 

Praw Obywatelskich, ale w związku z tym nie ma żadnej reakcji, a myślał, że Rzecznik Praw 

Obywatelskich zaskarży uchwałę i ją uchyli w sądzie. W związku z tym, że nie ma żadnej 

reakcji poprosił o umówienie spotkania z Rzecznikiem. P. Rzecznika nie było i poproszono, 

aby się zwrócić mailem. Taki mail został wysłany 15 czerwca i teraz trzeba poczekać na 

odpowiedź. Umówił się, że jeżeli do poniedziałku nie będzie odpowiedzi, to zostanie wysłane 

ponaglenie o spotkanie. Na dzień dzisiejszy może tyle powiedzieć w tej sprawie.         

Pan Robert Ślęzak poinformował, że spotkanie w którym uczestniczył, o którym wspominał p. 

Starosta, zostało zorganizowane w ramach konwentu starostów województwa 

świętokrzyskiego i dotyczyło przede wszystkim uwag, które mieli starostowie w stosunku do 

takich bardzo technicznych aspektów projektu "Dziś uczeń - jutro student". Projekt ten ma 

być realizowany do 2027 roku, jego budżet wynosi 70 mln zł z czego 10% to jest wkład 

własny zabezpieczony przez lidera, którym jest Politechnika Świętokrzyska i przez partnerów 

którymi są powiaty. Z powodu rezolucji Powiat Włoszczowski nie został zakwalifikowany 

przez lidera jako partner formalny. Dysponuje jednak mailem, który przesłał koordynator  

z ramienia Politechniki p. prof. Marcin Graba i przytoczył treść maila "Zgłoszona przez 

państwa młodzież zostanie objęta wsparciem w projekcie. Realizację zadań przejmie  

na siebie Politechnika Świętokrzyska oraz UJK. Zgłoszone przez dyrektorów szkół 

ponadpodstawowych z państwa powiatów zapotrzebowanie w ramach tego projektu zostało 

uwzględnione w budżecie i kolejnych zadaniach. Młodzież z państwa powiatu będzie mogła 

skorzystać z zaproponowanych w projekcie "Dziś uczeń - jutro student" działań." Politechnika 

znalazła takie rozwiązanie, które z jednej strony zabezpiecza udział młodzieży powiatu 

włoszczowskiego w działaniach planowanych w ramach projektu, natomiast Powiat 

Włoszczowski nie będzie formalnym partnerem z uwagi na wytyczne na które powołuje się  

p. prof., które wskazują, że Powiat Włoszczowski nie spełnia kryteriów horyzontalnych,  

a konkretnie chodzi najprawdopodobniej o kryterium nr 5. Tak wygląda sytuacja na dzień 

dzisiejszy.            

Pan Starosta dodał, że zadzwonił do niego dyrektor jednej z włoszczowskich szkół  

i powiedział, że do szkoły dzwonił koordynator ze stwierdzeniem, że nie możemy 

uczestniczyć w tych projektach. Poprosił o informację kto to jest. Od p. Ślęzaka dowiedział 

się, że jest to p. prof. Marcin Graba. Miał do niego nr telefonu, więc zadzwonił  

i p. prof. powiedział, że taka informacja została mu przekazana przez departament za który 

odpowiada p. Janik. P Starosta powiedział swoje zdanie w tej sprawie i powiedział o wyroku, 

o czym p. prof. nie wiedział. Poprosił o to, aby jeżeli Urząd Marszałkowski ma informacje,  

to żeby dzwonił i informował, a jeżeli Powiaty mają być partnerami i podpisują umowy,  
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to dobrze by było gdyby to było konsultowane z Powiatami, ponieważ uważa, że będzie 

dyskryminowana, ale młodzież z terenu powiatu włoszczowskiego. P. prof. zgodził się z tym. 

Przy kolejnej rozmowie p. prof. powiedział, żeby już sie nie dochodzić, ponieważ znalazł inne 

rozwiązanie i to jest to rozwiązanie o którym powiedział p. Robert Ślęzak.            

Pan Sławomir Owczarek zwrócił uwagę, że zadał konkretne pytanie, ale ponownie nie 

uzyskał odpowiedzi. Wrócił do wyroku sądu, ponieważ p. Starosta cytuje te rzeczy, które mu 

pasują z tego wyroku. To była indywidualna skarga osoby, nie będzie mówił nazwiska, 

ponieważ to nie jest w tym momencie istotne i zresztą nie powinien tego mówić zgodnie  

z obowiązującymi przepisami, natomiast skarżąca miała wykazać, że ta uchwała narusza jej 

interes prawny lub uprawnienia skarżącej. Skarga została odrzucona, ponieważ skarżąca nie 

wykazała, że to narusza konkretnie jej interes prawny. Ważne jest co jest napisane  

w wyroku, że nie jest zatem wystarczające wskazanie samej potencjalnej możliwości 

naruszenia, natomiast sąd nie rozstrzygnął, czy ta uchwała jest zgodna z prawem. Trzeba 

mówić wszystko, albo nie mówić nic najlepiej, ale to jest najmniej istotne. Rozumie tok 

rozumowania p. Starosty, linię obrony, natomiast zadał konkretne pytanie, co będzie za kilka 

dni, kiedy okaże się, że wniosek Powiatu Włoszczowskiego przepadł. Zapytał, co wówczas 

zamierza zrobić p. Starosta, jakie czynności i kroki podjąć, ponieważ p. Starosta tylko 

opowiada. Wie, że to jest historia i najchętniej to się mówi o czymś co było, natomiast zadał 

pytanie o tym co będzie kiedy Powiat dotknie taka sytuacja. Co wówczas zostanie 

powiedziane młodym ludziom na terenie powiatu, że nie pójdą na staż, ponieważ nie ma 

pieniędzy, co zostanie powiedziane przedsiębiorcom, że nie stworzą, nie wyposażą 

stanowiska pracy, ponieważ nie ma pieniędzy, ponieważ 2 mln po prostu przeszły koło nosa. 

Chciałby tylko wiedzieć, co będzie robione jeśli taka sytuacja nastąpi. Nie twierdzi, że ona 

nastąpi, ponieważ tego nie wie, nie jest prawnikiem, natomiast chciałby wiedzieć, ponieważ 

myśli, że Zarząd, p. Starosta, p. Mecenas mają jakiś plan B na to co się stanie gdy.             

Pan Przewodniczący przypomniał, że dzisiejsza dyskusja i aktualny punkt tj. dyskusja nad 

opracowanym raportem za 2022 rok. Jest połowa 2023 roku i zaproponował, aby 

koncentrować swoje wypowiedzi, zarówno pytania jak i odpowiedzi, do tego punktu  

i tej treści, która jest zawarta w raporcie. Jeśli będą tego typu uwagi, pytania, spostrzeżenia  

to będzie to realizowane. Dyskusja troszeczkę poszła w przyszłość, która być może jest 

istotna, ale nie w tym punkcie, który jest realizowany. Poprosił o przestrzeganie przyjętego 

porządku obrad. 

Pan Zbigniew Krzysiek powiedział, że pierwszą interpelację w tym temacie składał  

w 2022 roku, wiec nawiązał do tamtego czasu i zwrócił uwagę, że te interpelacje dotyczyły 

troski o środki Powiatu w zakresie podjętej uchwały LGBT. Za każdym razem od p. Starosty 

otrzymuje uspokojenie, odpowiedź, że wszystko będzie w porządku. W takiej konwencji  

są odpowiedzi. Ostatnia interpelacja również była w tym temacie. Zadał jeszcze jedno 

pytanie p. Staroście, aby może już ten temat zakończyć. Widział na zdjęciu, że odbyło się 

spotkanie  

w okolicach Warszawy, na którym był p. Starosta, p. Wicestarosta i te samorządy, które mają 

podjęte takie uchwały. Zapytał, czy to spotkanie wniosło coś nowego, czy jakaś linia obrony 

została opracowana. Poprosił o wyjaśnienie czego dotyczyło to spotkanie. Na zakończenie 

wypowiedzi zapytał, po co walka z tym wszystkim i po co szukanie rozwiązań, jak jest jedno 

podstawowe, proste rozwiązanie, a mianowicie wycofać tą uchwałę i będzie wszystko  

w porządku i nie trzeba będzie się nad tym zastanawiać. Nie głosował za tą uchwałą, ale 

widzi pewne zagrożenie.       

Pan Starosta zwrócił się do p. Owczarka i odczytał treść skargi złożonej przez panią na 

uchwałę Rady Powiatu Włoszczowskiego 88/19 "16 września 2019 roku Rady Powiatu 
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Włoszczowskiego uchwałą nr 88/19 wprowadziła rezolucję na mocy której na terenie powiatu 

włoszczowskiego dyskryminuje się", nie ją, ale "osoby LGBT. Tym samym naruszono  

art. 7 i art. 32 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej. Do dnia dzisiejszego nie wycofano tej 

uchwały. Proszę o pomoc w tej sprawie. Z poważaniem." To jest faktycznie sprawa 

indywidualna, tak jak się mówi, że rodzina jest najmniejszą komórką społeczeństwa, tak  

i społeczeństwo składa się z jednostek czyli obywateli, czyli kobiet, mężczyzn i dzieci. Każdy 

z tych obywateli jeżeli czuje się dyskryminowany tą uchwałą, to może złożyć skargę do sądu, 

radny również. Sąd jest władny i uważa, że nikt tego na razie nie podważa, żeby ocenić, czy 

faktycznie ta uchwała rodzi takie konsekwencje, czy podlega uchyleniu i jeżeli ktokolwiek 

złożyłby skargę, to on uszanuje wyrok, ponieważ szanuje wyroki sądu, może się z nimi nie 

zgadzać, ale będzie je szanował. Jeżeli ta uchwała zostanie uchylona, może to być na 

wniosek nawet radnego, to zostanie to uszanowane. Jeżeli szanuje się wyroki i mówi się, że 

wyrok sądu należy szanować, to w tej chwili jest wyrok sądu, który odrzuca skargę, może  

i ona jest w sprawie jednostkowej, ale nie ma innej, nikt nie zaskarżył, pani składająca 

skargę nie złożyła apelacji chociaż miała taką możliwość, czyli nikt nie powie, że ten wyrok 

jest nieważny. Jeśli wyrok jest ważny, to zgodnie z uzasadnieniem rezolucja, ponieważ nie 

należy mówić o uchwale, gdyż jest to rezolucja, która nie jest aktem prawnym, nikogo nie 

dyskryminuje. Rzecznik Praw Obywatelskich też może zaskarżyć uchwałę i jeżeli zostanie 

ona uchylona, to będzie uchylona. Jeżeli radni uważają, że taka uchwała nie może być, 

ponieważ komuś doskwiera, to przepisy określają kto może złożyć wniosek o uchylenie takiej 

uchwały, o zmianę takiej uchwały, czyli wyeliminowanie w tej treści w jakiej jest obecnie. 

Zachęcił, aby to robić, ponieważ na ten moment jest mowa o czymś, co na razie jest  

w obiegu prawnym. Z jego punktu wiedzenia jako radnego, a nie jako starosty, nie ma 

żadnych zagrożeń. Marszałek nie dał pisma, nikt nie dał pisma, Ministerstwo nie dało 

odpowiedzi.                 

Pan Przewodniczący powiedział, że nie można Zarządowi zarzucić, że jest bezczynny, 

ponieważ 12 czerwca Zarząd wystąpił do Prezesa Rady Ministrów, do Ministra Funduszy  

i Polityki Regionalnej i należy poczekać na odpowiedź jakoby przesądzającą i byłoby  

to czystą wykładnią bez jakiejkolwiek wzajemnej dyskusji i przekonywania się kto ma rację. 

Przywołał pismo Rzecznika Praw Obywatelskich, który powołuje się na dyrektorów 

określonych funduszy europejskich i w wypowiedzi tych dyrektorów, to pismo jest dostępne, 

to nie są stwierdzenia tylko przypuszczenia. Trudno jest przypuszczać co będzie za miesiąc, 

za rok, za lata. Jeżeli nie ma konkretnej odpowiedzi tak albo nie, to siłą rzeczy trwają 

dywagacje. Jest daleki od dywagacji, chciałby dyskusji tak albo nie.           

Pan Sławomir Owczarek zwrócił uwagę, że nadal nadawanie jest na różnych falach, 

ponieważ zadaje konkretne pytanie, jest 5-6 minut odpowiedzi, która mówi o wszystkim tylko 

nie na zadane pytanie, ale to już chyba został przyjęty taki styl. Odnosząc się do wyroku 

sądowego powiedział, że nie zamierza negować wyroku, tylko należy czytać całe 

uzasadnienie ze zrozumieniem i całe cytować, a nie wyciągać sobie tylko te zdania, które 

pasują. To, że nie wiadomo co będzie, to nie jest przyszłość za ileś czasu, ponieważ to się 

stanie za kilka dni i decyzja zapadnie w jedną lub drugą stronę, czyli rozumie, że p. Starosta 

bierze na siebie pełną odpowiedzialność. Zapytał, co zostanie zrobione jeśli Powiat nie 

otrzyma tych środków. Chciałby uzyskać odpowiedź na takie konkretne, jasne pytanie. 

Zapytał, czy tak trudno jest odpowiedzieć.      

Pan Wicestarosta powiedział, że nie wie czego p. Owczarek nie rozumie, ponieważ została 

wyłożona kawa na ławę i dziwi się co jest niezrozumiałe z tego co p. Starosta mówi,  

ale p. Owczarek ma prawo nie rozumieć, ponieważ ma inne podejście do sprawy. Radni 

dowiedzą się jakie będą kolejne działania Zarządu w tej sprawie po rozstrzygnięciach,  
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po kolejnych działaniach, będzie potrzeba, to radni będą na bieżąco informowani  

w tej sprawie.         

Pan Sławomir Owczarek podziękował p. Wicestaroście za odpowiedź i dodał, że nie życzy 

sobie na przyszłość uszczypliwości, ponieważ sam nie jest w żaden sposób uszczypliwy. 

Pan Przewodniczący poprosił o wyrozumiałość. 

Pan Sławomir Owczarek powiedział, że jest wyrozumiały.   

Pan Wicestarosta zwrócił się do p. Owczarka mówiąc, że twierdzi, iż nie rozumie p. Starosty, 

że p. Starosta nie potrafi wytłumaczyć, ale większość osób rozumie. 

Pan Sławomir Owczarek powiedział, że nie otrzymał odpowiedzi na pytanie. 

Pan Wicestarosta powiedział, że jest mu przykro, że p. Owczarek tego nie rozumie. 

Pan Przewodniczący zamknął toczącą się dyskusję i poprosił o odnoszenie się do 

aktualnego punktu posiedzenia nad raportem obejmującym działalność Zarządu w minionym 

2022 roku. Raport obejmuje szereg programów, strategii i uchwał Rady Powiatu, to wspólna 

praca pracowników, nie tylko Zarządu, ale pracowników jednostek organizacyjnych powiatu. 

Liczy i oczekuje wypowiedzi w tym temacie i będzie zbudowany jak usłyszy tą ocenę, 

ponieważ teraz dyskusja ucieka się do nieco innych interpretacji. Powiedział, że dyskusję 

przerywa  

i sprowadza ją do dyskusji nad raportem.         

Pan Jerzy Suliga zwrócił się z pytaniem do p. Dyrektora ZOZ-u, ponieważ z informacji, które 

są zawarte w raporcie wynika, że w roku bieżącym ma być uruchomiona poradnia 

stomatologiczna. Osobiście jako dyrektor szkoły i myśli, że jego koledzy również widzą ten 

problem. Na chwilę obecną nie ma opieki stomatologicznej dla uczniów i dlatego wiąże dużą 

nadzieję z tą poradnią. Poprosił o informację w tym zakresie.  

Pan Rafał Krupa przypomniał, że odnośnie poradni stomatologicznej wypowiadał się w roku 

ubiegłym i wówczas powiedział, że miała ona funkcjonować już od jesieni ubiegłego roku, 

natomiast w związku z tym, że remont poradni stomatologicznej nie jest prosty, ponieważ 

swoim zakresem obejmuje też część termomodernizacji, trzeba było wymienić piony 

centralnego ogrzewania, piony ciepłej i zimnej wody użytkowej, kanalizacji w tej sferze 

budynku, gdzie będzie stomatologia i dlatego pomimo, że wyposażenie do poradni 

stomatologicznej zostało zakupione w ubiegłym roku, została jednak podjęta decyzja,  

że trochę zostanie zmieniony harmonogram termomodernizacji i w pierwszej kolejności będą 

te piony wymieniane właśnie w tej części budynku. Na dzień dzisiejszy jest już po wymienia 

pionów i są prowadzone prace budowlane wykończeniowe na trzecim piętrze. Przedwczoraj 

był u p. Dyrektor Kiebzak i była dyskusja w tym zakresie, że szpital będzie już gotowy  

i p. Dyrektor obiecała, że w połowie lipca zostanie ogłoszone postępowanie na stomatologię. 

Przypuszcza, że jeśli na konkurs jest 7 dni  plus około miesiąc na odwołania, to od  

1 września poradnia stomatologiczna zacznie pracować. Zgłosiła się na wiosnę bieżącego 

roku p. doktor, która wykonuje stomatologię dziecięcą. Jest to pani, która mieszka pod 

Radomskiem  

od strony Włoszczowy i m.in. dziś rano z nią rozmawiał i na pewno zabezpieczy 2-3 dni  

we włoszczowskiej poradni, ponieważ jest mocno tym zainteresowana. Poza tym zostało 

jeszcze dogadane z p. Starostą tak, żeby wykorzystać szerszy zakres stomatologii, 

ponieważ w związku z tym, że jest to szpital, to będzie można też wykonywać zabiegi 

chirurgiczne  

w znieczuleniu, czyli stomatologia ze znieczuleniem ze względu na to, że lekarzy co prawda 

jest mało, ale zawsze w szpitalu są, wiec te procedury będą możliwe do realizacji. Była na 

ten temat także rozmowa z p. Dyrektor Kiebzak. Podsumowując powiedział, że początek 

września jest najbardziej realną datą otwarcia poradni stomatologicznej.  
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Pan Przewodniczący poprosił o dotrzymanie terminu powiedzianego publicznie.           

Pan Jerzy Suliga zapytał, czy szkoły będą mogły się zgłaszać.  

Pan Rafał Krupa odpowiedział, że tak i że umowy będą podpisywane. 

Pan Paweł Strączyński odniósł się do tematu i pytania, które rozpoczął p. Suliga w kwestii 

poręczenia kredytu dla włoszczowskiego szpitala, ma na myśli głównie konsolidację 

zobowiązań, które mają teraz miejsce, ponieważ ta dyskusja była dla niego nie do końca 

jasna i dlatego chciałby dopytać. W 2018 roku został poręczony przez organ tworzący dla 

szpitala  

5 mln kredyt. Zapytał na jakim poziomie jest spłata tego kredytu, czy jest on spłacany 

płynnie, czy spłaty nie ma. Rozumie, że jeżeli w danym roku budżetowym kredyt jest 

spłacany, to kredyt schodzi z poręczenia w powiecie. Zwrócił się do p. Skarbnik, czy tak jest. 

Jeżeli tak nie jest to poprosił o sprostowanie. Zapytał, czy spłata za dany okres i rok 

rozrachunkowy schodzi z poręczenia, czy nie i czy podczas poręczenia tego kredytu również 

pod uwagę jako kwota do zabezpieczenia w budżecie na ten cele były brane odsetki od tego 

kredytu, ponieważ one się zmieniają. Kredyt, jak wszyscy wiedzą, składa się z rat 

kapitałowych i odsetkowych. Stopy procentowe rosną, czyli koszt kredytu również rośnie.  

P. Skarbnik wypowiadała się, że musi większe kwoty zabezpieczać w danym roku właśnie  

z tego tytułu, że odsetki rosną. P. Starosta w kontekście kredytu mówił również, że gdyby 

Powiat chciał większy kredyt poręczyć dla szpitala, to nie wyjdą wskaźniki. Zwrócił się do  

p. Starosty mówiąc, że pamięta jak w ubiegłej kadencji w 2018 roku kiedy trwała bardzo 

burzliwa dyskusja na temat poręczenia kredytu p. Starosta mówił poprzedniej p. Skarbnik,  

że sam wskaże obszary, gdzie w budżecie można takie działania podjąć, aby można było 

środki dla szpitala zabezpieczyć w kwocie 30 mln zł, ponieważ mowa była o takiej kwocie,  

a teraz to nie wychodzi, dlatego ta anomalia jest widoczna i chciałby ją podkreślić. Na pewno 

byłoby dobrze, gdyby ta pomoc w kwestii skonsolidowania zobowiązań dla szpitala była, 

ponieważ p. Dyrektor zaciąga kredyty, pożyczki na różne cele. W tej kwestii wypowiadał się 

już, że one są potrzebne, natomiast koszt kredytów jest dużo wyższy. Gdyby chciało się go 

skonsolidować w BGK, to na pewno koszt kredytu dla szpitala byłby niższy. Nie mówi, że ma 

to być w kwocie 30 mln, ale w kwocie, która mogłaby zabezpieczyć kwestię ograniczenia 

kosztów związanych z pożyczkami i kredytami, które są zaciągane przez szpital. Odniósł się 

jeszcze do wypowiedzi p. Wicestarosty, w której podawał dane i poprosił o ich udostępnienie. 

Pan Przewodniczący poinformował, że te dane są dostępne w raporcie na stronie 94 i kwoty 

są tam rozpisane.                     

Pan Starosta powiedział, że pamięta co mówił w tamtych czasach, ponieważ wydaje mu się, 

że pamięć ma jeszcze dobrą. Pamięta, że było to na posiedzeniu Rady Społecznej i padały 

różne kwoty. W tamtym okresie w Radzie Społecznej ZOZ był p. Jacek Sienkiewicz i padały 

różne kwoty, które mogłoby poręczyć starostwo. Wówczas zaproponował, że jeżeli tak jest  

i faktycznie można coś poręczyć, to żeby m.in. był chyba wówczas p. Jacek Sienkiewicz, jest 

w 99% pewny, żeby poszła grupa osób tych co się znają na finansach do p. Skarbnik Puto 

żeby stwierdzić, czy się da, czy nie. Sam w tej grupie osób nie był. Osoby te poszły  

i stwierdziły, że da się poręczyć 5 mln i na tym sprawa się zakończyła. Było to za  

p. Dyrektora Bochni, który też mówił, że jest ekonomistą, więc powiedział, żeby ta propozycja 

została przedstawiona. Dzisiaj jeżeli ktoś z radnych powtarza to samo i wie jak utworzyć 

WPF, to poprosił, aby przyjść i pokazać Zarząd jest na to otwarty.   

Pan Paweł Strączyński odniósł się do wypowiedzi p. Starosty w zakresie tego, że p. Starosta 

przyjął tą kalkulację "fachowców", którzy mówili, że większej kwot się nie da, ale pamięta 

postawę na sesji, kiedy to poręczenie było udzielane "kiedy wyszliście z sesji i nie 

głosowaliście". To pokazuje, "że się nie zgadzaliście jednak".    
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Pan Przewodniczący poprosił, aby nie wracać do roku 2018, ponieważ on już dawno się 

zakończył.   

Pani Skarbnik odpowiadając na pytanie, czy ZOZ spłaca pożyczkę poinformowała, że spłaty 

są dokonywane na bieżąco. Jeżeli dobrze pamięta, to w 2020 roku była to kwota 120 000 zł, 

w 2021 roku 240 000 zł, w 2022 roku 360 000 zł, 720 000 zł należności głównej, nie pamięta 

jakie są kwoty z odsetek. W sprawozdaniu Rb-Z na koniec 2021 roku poręczenie dla szpitala 

potwierdzone przez BGK, ponieważ za każdym razem kiedy wykonuje sprawozdanie 

kwartalne zwraca się o informację jakie kwoty zostały spłacone przez ZOZ i ile jeszcze 

pozostało do spłaty i takie informacje również otrzymuje z ZOZ-u, na koniec 2021 roku była 

to kwota 5 605 525,04 zł, natomiast w 2022 roku 5 774 719,87 zł, czyli pomimo, że ZOZ 

spłaca należycie raty, to wzrost odsetek, który jest spowodowany wzrostem stóp 

procentowych powoduje to, że jest do zapłaty więcej niż rok temu. Jeżeli teraz należy 

uaktualnić WPF do aktualnego oprocentowania, to już jest problem ze wskaźnikami.       

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania. 

 

Rada Powiatu 12 głosami "za" i 5 "wstrzymującymi" podjęła uchwałę Nr XLVIII/330/23  

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 7-go/ 

Pan Przewodniczący poprosił p. Skarbnik o przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Włoszczowskiego  

za 2022 rok. 

Pani Skarbnik odczytała sentencję uchwały Nr 52/2023 III Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kiecach z dnia 20 kwietnia 2023 roku w sprawie opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Włoszczowskiego za 2022 rok wraz  

z informacją o stanie mienie komunalnego. Kserokopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu, Środowiska i Mienia 

Komunalnego o przedstawienie stanowiska Komisji do sprawozdania finansowego.  

Pan Zbigniew Krzysiek Przewodniczący Komisji Budżetu, Środowiska i Mienia Komunalnego 

poinformował, że na swoim posiedzeniu Komisja zaopiniowała sprawozdanie jednogłośnie.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy do sprawozdania są pytania. 

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Włoszczowskiego  

za 2022 rok. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVIII/331/23 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Włoszczowskiego za 2022 rok, którą 

załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 8-go/ 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie 

wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Włoszczowskiego oraz Uchwałę 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Pan Dariusz Mietelski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał Uchwałę Nr 1/23 Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Włoszczowskiego z dnia 27 kwietnia 2023 roku w sprawie wniosku 
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o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Włoszczowskiego wraz z opinią Komisji 

Rewizyjnej o realizacji budżetu Powiatu za 2022 rok oraz sentencję Uchwały  

Nr 62/2023 III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia  

10 maja 2023 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Włoszczowskiego w sprawie absolutorium. Kserokopie uchwał oraz opinii stanowią załącznik 

do protokołu.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy do przedłożonych materiałów są pytania. Jeśli pytania 

będą odpowiadała będzie p. Skarbnik. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu 

Powiatu za 2022 rok. 

 

Rada Powiatu 16 głosami "za" i 1 "wstrzymującym" podjęła uchwałę Nr XLVIII/332/23  

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

za 2022 rok, którą załącza się do protokołu.  

Pan Przewodniczący podziękował p. Staroście za całoroczną intensywną pracę całego 

Zarządu. Podziękował kierownikom starostwa powiatowego, dyrektorom jednostek 

organizacyjnych, służbom, inspekcjom. Podziękował również pracownikom, którzy tworzą  

to co dziś jest zamykane i przyjmowane z przyjemnością. Życzył, aby ta przyjemność trwała 

w nieskończoność.  

Pan Starosta podziękował wszystkim radnym, którzy zagłosowali za udzieleniem 

absolutorium i za udzieleniem wotum zaufania. Z tymi osobami, które widzą co się  

w starostwie dzieje, jak się powiat włoszczowski rozwija, nie tylko drogi, ale także oświata, 

służba zdrowia, ile środków jest pozyskiwanych, a kto głosował za to doskonale wie zarówno 

w jednym głosowaniu jak i w drugim, bardzo miło się współpracuje i życzyłby sobie nadal 

takiej współpracy. Podziękował p. Skarbnik, ponieważ bez ministra finansów to może by tak 

wszystko dobrze nie szło, ktoś musi nad tym czuwać. Podziękował również wszystkim 

kierownikom za pomoc w realizacji zadań jakie są nałożone na powiat ustawami. Wie,  

że w niektórych momentach jest to bardzo trudne, ponieważ zdarza się, że zdania są 

odmienne, odbywają się rozmowy, nieraz są to ostre rozmowy, ale przynoszą one efekty i te 

efekty widać w liczbach, widać w budżecie, który w stosunku do początku obecnej kadencji 

wzrósł o 100% i Zarząd nie zamierza na tym poprzestać, a zamierza robić tak, aby pieniędzy 

było jeszcze więcej. W najbliższym czasie być może będzie miał okazję przekazać dobre 

wiadomości, ale jeszcze trzeba z tym poczekać. Na zakończenie jeszcze raz podziękował.               

 

Do punktu 9-go podpunktu 1-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023 – 2036 radni otrzymali  

z pozostałymi materiałami na sesję i został on przepracowany na posiedzeniach Komisji. 

Zapytał, czy jest potrzeba omówienia wprowadzonych zmian przez p. Skarbnik.   

Pan Jerzy Suliga zapytał, w którym miejscu będzie wykonywany chodnik w miejscowości 

Wola Wiśniowa.  

Pan Starosta wyjaśnił, że jadąc w stronę Woli Wiśniowej po lewej stronie, tam gdzie jest 

droga na Martelnik i za tą drogą powstały nowe zabudowania i chodnik ma zostać wykonany 

do ostatniego zabudowania.   

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

w/w projekt uchwały. 
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Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVIII/333/23  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 

2023 - 2036, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 9-go podpunktu 2-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

na 2023 rok radni otrzymali z pozostałymi materiałami na sesję i został on przedyskutowany 

na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania, jeśli pytania będą 

odpowiadała będzie p. Skarbnik.   

Pan Jerzy Suliga zapytał, na czym konkretnie będzie polegało zadanie modernizacji PCKR-u 

na kwotę 92 000 zł.  

Pan Starosta poinformował, że kwota 92 000 zł będzie głównie przeznaczona na remont 

dachu, ponieważ już od jakiegoś czasu jest problem, gdyż dach przecieka. Z tego co wie  

p. Dyrektor prowadzi rozmowy i wykonuje dokładną wycenę pod otrzymane środki, ponieważ 

p. Dyrektor starała się o trochę wyższą kwotę.  

Pan Wicestarosta uzupełniając wypowiedź p. Starosty dodał, że kwota 92 000 zł to jest 

wkład własny do projektu, na który środki pozyskała p. Dyrektor z Ministerstwa Kultury  

i Dziedzictwa Narodowego, ale to nie tylko te środki, ponieważ jeśli dobrze pamięta łącznie  

z trzech działań z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego p. Dyrektor pozyskała 

środki dla jednostki PCKR za co w imieniu Rady Powiatu podziękował, ponieważ łącznie,  

o ile dobrze pamięta, jest to kwota ponad 100 000 zł, więc to wpłynie z pewnością na jakość  

i działania zwiększające aktywność młodzieży, kół gospodyń wiejskich. W imieniu Zarządu 

pogratulował. Następnie podziękował p. Przewodniczącemu Bogdanowi Bukowskiemu  

za dotację w kwocie 110 800 zł tj. zwiększenie dochodów na inwestycje z tytułu otrzymania 

dotacji z Gminy Krasocin na zadanie kompleksowa rewitalizacja szansą na wielokierunkowy 

rozwój Krasocina, czyli modernizacja drogi powiatowej nr 1910T ul. Floriańska i ul. Zarzecze 

w miejscowości Krasocin. Poprosił o przekazanie podziękowań również dla p. Skarbnik  

i p. Wójta, ponieważ współpraca z Gminą Krasocin jest wzorowa. Kwota ta pozwoli na 

przebudowanie odcinka drogi kompleksowo z odwodnieniem, z nową nawierzchnią drogi, 

chodnikami i regulacją. Łączny koszt to kwota ponad 1 mln zł.      

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVIII/334/23  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 9-go podpunktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie powołania Rady 

Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie radni otrzymali z propozycją nowego 

składu Rady, ponieważ kadencja poprzedniej Rady wygasła. Zapytał, czy koś chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 

Pan Zbigniew Krzysiek odnosząc się do projektu uchwały w sprawie powołania Rady 

Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie powiedział, że przypomina sobie,  

iż wcześniej przyjęte było inne rozwiązanie, "bawiliśmy się trochę w taką niby demokrację, bo 

zostawialiśmy dwa puste miejsca, z sali były dwa zgłoszenia, oczywiście koalicja wiedziała, 

że głosuje za swoimi, jeżeli ktoś z opozycji był zgłoszony to otrzymywał tam mniej głosów no 

i taka była demokracja". Teraz nazwiska są już wypisane i nie ma nic do tych nazwisk. Nie 
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chodzi o to, żeby wracać do tamtych praktyk, tylko zwrócił uwagę, że było troszkę inaczej,  

a teraz radni otrzymali już "gotowca". Zapytał, czy skład Rady jest taki sam. 

Pan Wicestarosta powiedział, że Zarząd nie zwracał uwagi na koalicję, czy opozycję, 

wskazani zostali kandydaci. 

Pan Zbigniew Krzysiek powiedział, że kandydatów z opozycji też widzi. 

Pan Wicestarosta potwierdził i dodał, że Zarząd stara się to ujednolicić. Jeśli chodzi o jego 

osobę, to był również w poprzedniej kadencji. P. Mariusz Wiśniewski jest przedstawicielem 

Wojewody, p. Rafał Pacanowski Powiatu Włoszczowskiego. P. Pacanowski i p. Wiśniewski 

są osobami nowymi w Radzie. P. Zenon Kułaga jest przedstawicielem Powiatu 

Włoszczowskiego, p. Bożena Ławińska Gminy Kluczewsko, p. Ireneusz Gliściński Gminy 

Krasocin, p. Bożena Całka Gminy Moskorzew, p. Tomasz Szczerba Gminy Radków,  

p. Henryk Lis Gminy Secemin, p. Jerzy Wiśniewski Gminy Włoszczowa i są to osoby, które 

były w składzie Społecznej Rady poprzedniej kadencji. W imieniu własnym jako 

przewodniczącego Rady Społecznej kadencji 2018-2023 podziękował wszystkim członkom 

Rady Społecznej, ponieważ podejmowane decyzje nie były łatwe, o czym wie p. Dyrektor. 

Podejmowane były trudne decyzje, ale jak widać cztery lata Rady Społecznej, teraz kadencja 

została wydłużona o jeden rok ze względu na długość kadencji, zaowocowała, że jest prawie 

80% tych samych członków. Nie jest łatwo, rozmowy są burzliwe, ale wspólny konsensus 

jest dla rozwoju szpitala powiatowego im. Jana Pawła II. Podziękował poprzedniemu 

przedstawicielowi Wojewody p. Stanisławowi Nowakowi oraz przedstawicielowi Powiatu 

Włoszczowskiego p. Annie Szczukockiej za dotychczasową pracę. Kiedy Rada Powiatu 

wybierze już nową Radę będzie miał zaszczyt jej przewodniczyć.            

Pani Anna Szczukocka podziękowała wszystkim, z którymi współpracowała w poprzedniej 

kadencji Rady Społecznej i poinformowała, że jest to jej decyzja, że nie będzie w Radzie na 

następną kadencję. Otrzymała taką propozycję, ale na wielu posiedzeniach Rady p. Dyrektor 

starał się jak mógł wyjaśnić pewne rzeczy, natomiast dyrektor medyczny brał udział przez 

cztery lata w jednych obradach. Jest osobą, która szanuje swoją wiedzę lekarską i chciała 

rozmawiać z lekarzem, niestety tak się nie stało i w związku z tym zrezygnowała. Jeszcze 

raz podziękowała za współpracę i myśli, że może nowy członek Rady p. Rafał Pacanowski 

będzie bardziej skuteczny w prowadzeniu i doradzaniu szpitalowi.   

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej  

we Włoszczowie . 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVIII/335/23 w sprawie 

powołania Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie, którą załącza się 

do protokołu.  

 

Do punktu 9-go podpunktu 4-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały zmieniającej regulamin określający 

kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Włoszczowski został radnym przekazany  

z pozostałymi materiałami na sesję. Jeżeli do projektu uchwały będą pytania odpowiadał 

będzie Kierownik Wydziału Edukacji. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 
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Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVIII/336/23 zmieniającą 

regulamin określający kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych  

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Włoszczowski, którą 

załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 10-go/ 

Pan Zbigniew Krzysiek zwrócił uwagę, że p. Starosta nie udzielił odpowiedzi na pytanie  

o spotkanie, które odbyło się pod Warszawą. Zapytał, czy na spotkaniu osiągnięto jakiś 

kompromis, czy jakąś linię działania.   

Pan Starosta uważa, że samorządowcy uczestniczący w spotkaniu osiągnęli kompromis, 

ponieważ uważają, że nie łamią prawa i tego samorządowcy uczestniczący w spotkaniu  

są pewni na 100%. W tej chwili wszystkie wytyczne przygotowują Urzędy Marszałkowskie  

i jeżeli Urząd Marszałkowski tak interpretuje prawo, to jest to sprawa Urzędu 

Marszałkowskiego. Taka była tylko konkluzja z tego spotkania.  

Pan Przewodniczący oświadczył, że przychody budżetowe w stosunku do roku 2021,  

a zrealizowane w 2022 roku wzrosły o ponad 10 mln zł i składając życzenia p. Staroście  

i całemu zespołowi kierowników i pracowników, łącznie z dyrektorami jednostek, życzył aby 

w roku 2023 osiągnięty został podobny poziom, a mieszkańcom powiatu włoszczowskiego 

będzie żyło się o wiele lepiej. Następnie poinformował, że w związku z letnim okresem 

wakacyjnym, urlopowym przewiduje kolejną sesję w ostatniej dekadzie sierpnia, a czas lipca  

i pierwszą połowę sierpnia warto przeznaczyć na urlopy i wypoczynek, pamiętając o tym,  

że praca konieczna musi być wykonana.    

Pan Starosta powiedział, że nie wie, czy nie będzie potrzeby zwołania sesji nadzwyczajnej, 

ponieważ został ogłoszony nabór i być może trzeba będzie wprowadzić środki do budżetu. 

Gdyby zaszła taka potrzeba trzeba będzie sesję zwołać.  

Pan Przewodniczący podziękował za dobre informacje. Jeśli taka potrzeba by się pojawiła,  

a byłaby możliwość sesji zdalnej, jeżeli prawo na to pozwoli to byłaby sesja zdalna, aby 

żadnej złotówki nie zmarnować, która może być zainwestowana w powiecie na cele 

społeczne.      

 

Do punktu 11-go/ 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad czterdziestej ósmej sesji został  

w całości wyczerpany. Podziękował wszystkim radnym i gościom za udział w sesji. Ogłosił 

zamknięcie czterdziestej ósmej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego kadencji 2018 – 2023.  

 

 

Protokołowała         Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Agata Tomasik              Zbigniew Matyśkiewicz 

 

 

 

 

 


